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NOTULEN VAN DE VERGADERING VAN DE RAAD VAN DE GEMEENTE OLDEBROEK OP 14 JUNI 2018 OM 
19.30 UUR IN HET GEMEENTEHUIS TE OLDEBROEK 
 
Aanwezig zijn:  
 
Leden van de raad: 
de heer H. van de Beek (SGP) de heer A. Hardonk (ChristenUnie) 
de heer H.W. van Bergeijk (ChristenUnie) de heer H.G.P. Kemp (VVD) 
de heer A.M. Boer (ABO) mevrouw A. Klein Gansei (ABO) 
de heer J.A. Dijkstra (CDA) de heer J.T. de Nooijer (SGP) 
de heer G.J.L. Dokter (PvdA) de heer E.J. Ruitenberg (ChristenUnie) 
de heer E.D. Doorneweerd (ChristenUnie) de heer B.J. Spijkerboer (ChristenUnie) 
de heer D.E. Doornwaard (SGP) de heer C. Spijkerboer (CDA) 
de heer G. Evink (SGP) mevrouw R. van der Veen-Schoonhoven (CDA) 
de heer J. Evink (ABO) de heer H. Wijnne (ChristenUnie) 
de heer P.H. Graansma (ChristenUnie)  
  
Voorzitter: de heer mr. A. Hoogendoorn, burgemeester 
Griffier: de heer J. Tabak 
  
 
01. OPENING. 
 
De VOORZITTER heet de aanwezigen welkom en opent de vergadering op de gebruikelijke wijze met 
ambtsgebed.  
 
02. VASTSTELLING VAN DE AGENDA. 
 
De agenda wordt conform vastgesteld. 
 
03. COLLEGEVORMING: 
 
A. BESCHOUWINGEN OVER DE GESLOTEN BESTUURSOVEREENKOMST 2018-2022; 
 
De heer RUITENBERG (ChristenUnie) noemt de titel van het verkiezingsprogramma van de 
ChristenUnie: Een waardevol Oldebroek. De ChristenUnie was en is ervan overtuigd dat Oldebroek 
een gemeente is met mooie, waardevolle dorpen in een prachtige omgeving met heel veel 
waardevolle mensen. Daarom wil men niet alleen vóór de inwoners aan het werk maar vooral mét de 
inwoners. De belangrijkste punten in het verkiezingsprogramma waren een samenleving waarin 
iedereen meetelt en ook meedoet, zorg voor elkaar, zuinig zijn op de waardevolle schepping en 
zorgen voor een leefbare wereld voor de huidige generatie en de volgende generaties, voldoende 
aanbod van woningen voor nu en in de toekomst en inspelen op de veranderende vraag naar wonen. 
De ChristenUnie heeft een breed mandaat van de kiezers gekregen en wil die verantwoordelijkheid 
ook dragen; niet vanuit de macht maar vooral met elkaar, met alle partijen in deze raad. De fractie 
gelooft erin dat samenwerken, wat iets anders is dan het altijd met elkaar eens zijn, de raad veel 
verder brengt dan elkaar bestrijden. Hij is dan ook heel blij met de raadsbrede bijeenkomst die is 
gehouden vlak na de verkiezingen. Het was wel even spannend hoe het zou gaan, maar de 
ChristenUnie is zeer tevreden met het resultaat. Dank aan alle fracties voor de constructieve inbreng. 
De samenvatting van deze raadsbijeenkomst was voor de ChristenUnie een mooie start voor het 
bestuursakkoord. Op advies van informateur Koelewijn en met instemming van deze raad is er een 
coalitie gevormd door de fracties van ChristenUnie, SGP en ABO. Onder leiding van de heer Koelewijn 
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zijn er goede gesprekken gevoerd, wat geleid heeft tot het voorliggend bestuursakkoord. Vanaf deze 
plaats wil hij de heer Koelewijn nogmaals de complimenten maken voor de wijze waarop hij dat heeft 
gedaan. Ook dank aan de ambtelijke ondersteuning, met name de heer Van der Geijn en de heer 
Goedhart. Tevens dank aan de onderhandelaars van SGP en ABO voor hun plezierige en constructieve 
opstelling. 
 
Het bestuursakkoord is, zoals met de raad afgesproken, op hoofdlijnen gehouden, hetgeen ruimte 
biedt voor inbreng van alle partijen. Er zijn richtingen aangegeven en de coalitiepartijen vinden het 
belangrijk dat het college samen met de samenleving en belanghebbenden hiermee aan de slag gaat 
en dat daarna de raad een definitief besluit neemt. Wel is de wens opgeschreven dat de raad bij 
projecten die zich hiervoor lenen, aan de voorkant betrokken wordt. Daarbij vindt de coalitie fasering 
van een project erg belangrijk. Het bestuursakkoord heeft de titel: Met elkaar voor een duurzaam 
Oldebroek. Dit geeft prima weer waar de belangrijkste ambities liggen. Enkele waardevolle punten wil 
hij in het bijzonder noemen: inzetten op woningbouw, zoeken naar andere, nieuwe woonvormen, 
visievorming op woningbouwlocaties voor de toekomst, meer aandacht voor de bestrijding van drank- 
en drugsgebruik, aandacht voor verkeersveiligheid en met name fietsroutes. 
Het nieuwe college zal met deze bestuursovereenkomst aan de slag moeten, de samenleving 
betrekken, raadplegen en dan met concrete acties komen. De ChristenUnie ziet uit naar het samen 
optrekken in coalitieverband, maar ook met de oppositie en belangrijk: met de inwoners. Hij hoopt dat 
het nieuwe college kracht, wijsheid en gezondheid mag ontvangen om hieraan uitvoering te kunnen 
geven. De ChristenUnie wenst dit ook de overige fracties in de raad toe en alle werknemers en hij bidt 
om Gods zegen over dit alles. 
 
De heer SPIJKERBOER (CDA) vond de aanloop naar de voorliggende bestuursovereenkomst 
veelbelovend. Er is een raadsdebat geweest waarin elke partij vijf speerpunten kon aangeven; wel in 
een gelimiteerd aantal woorden. De partijen gingen niet erg de diepte in maar gaven hoofdlijnen aan. 
Dit had ermee te maken dat het kort en bondig moest zijn. Elke partij smokkelde wat om zoveel 
mogelijk te kunnen zeggen, behalve ABO die maar drie punten had. Niettemin een heel leuke start, 
een veelbelovend begin. 
Wat zal hij zeggen over deze bestuursovereenkomst. Zwaarwegend voor het CDA is dat deze bestuurs-
overeenkomst een goed omschreven ambitie mist. Deze overeenkomst is naar de mening van de 
fractie een slap verhaal met weinig concrete richtingen. Het is goed om een akkoord niet helemaal 
dicht te timmeren en nog ruimte te houden, maar hij vraagt zich af wat hij hiermee moet. Het college 
krijgt nauwelijks richting mee, in feite krijgt het een carte blanche. Veel zaken zijn wel benoemd maar 
wat de partijen echt willen? De richting die al jaren geleden is ingeslagen met Oldebroek voor Mekaar, 
de inzet op ambtelijke samenwerking met buurgemeenten, zorg en ondersteuning voor inwoners in 
kwetsbare omstandigheden, de Omgevingswet die ingevoerd moet worden per 2021; dit zijn allemaal 
zaken die allang spelen, die elke partij wil en weet dat het moet gebeuren, maar waar zit de ambitie. 
Het is op de winkel passen, meer niet. Pappen en nathouden was een betere titel geweest, schreef 
een andere partij in een column en daar kan het CDA het mee eens zijn. 
 
Het CDA heeft de bestuursovereenkomst naast de partijprogramma’s gelegd. Daarbij viel op dat de 
ChristenUnie, en in mindere mate de SGP, veel en misschien wel alle speerpunten zien opgenomen in 
deze overeenkomst. Ook viel op dat veel concrete punten waarmee ABO zich profileerde in de 
verkiezingen helemaal niet genoemd worden, zoals gratis storten grof afval, verlaging kosten 
gehandicaptenparkeerkaart, bestaande en toekomstige zendmasten buiten woonkernen plaatsen, 
enzovoort. Hij vraagt zich af of ABO het knulletje wordt dat de komende vier jaar achter zijn grote 
vriendjes aan hobbelt.  
Ronduit teleurstellend is wat er geschreven wordt over de jeugd; slechts één zin. Men wil Oldebroek 
aantrekkelijker maken voor de jeugd en daarom gaat men met ze in gesprek. Wat gaat dat gesprek 
dan oplossen? De partijen gunnen elk kind de mogelijkheid activiteiten te doen die te maken hebben 
met onderwijs, cultuur of sport. Hij vraagt zich af of de subsidies die bij de kerntakendiscussie 
wegbezuinigd zijn dan opnieuw tegen het licht worden gehouden, zoals ABO in haar 
verkiezingsprogramma schreef maar wat dus niet is opgenomen in dit akkoord. Het mag duidelijk zijn 
dat het CDA de integrale afweging over subsidies voor cultuur, waaronder het muziekonderwijs, en 
sport graag tegemoet ziet dit jaar. Helaas, daar wordt met geen woord over gerept.  
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Het CDA is zeer benieuwd naar de interventies die ingezet gaan worden om de uitgaven van het 
sociaal domein in de hand te houden. Dat er iets moet gebeuren is eenieder duidelijk, dat was voor de 
verkiezingen al bekend, maar de vraag is wát men gaat doen. 
Er staat niets in de overeenkomst over de lasten voor de inwoners van deze gemeente; toch een vast 
punt in de verkiezingsprogramma’s van SGP en ABO. Zijn vraag is of de OZB gaat stijgen de komende 
jaren, iets wat het CDA echt probeert te voorkomen. En de andere belastingheffingen? De partijen 
laten in deze bestuursovereenkomst wel heel veel ruimte open. Ook staat er niets in over de 
bedrijfsvoering en het in de hand houden van de uitgaven voor personeel. Het CDA zal kritisch blijven 
kijken naar de ambtelijke inzet voor bijvoorbeeld Oldebroek voor Mekaar en de ambtelijke uren die 
voor Oldebroek voor Mekaar overbodig worden omdat de inwoners dingen zelf gaan doen. Financiën 
en personeelsbeleid lijken hem heel wezenlijke zaken, of heeft grote vriend ChristenUnie het hier dan 
toch voor het zeggen.  
Het CDA is overigens blij met de passage over duurzaamheid en dat daarbij de partijen zich ervan 
bewust zijn dat het niet tegen elke prijs gerealiseerd kan worden. Als het over personeel gaat, vindt hij 
een aanspreekpunt voor inwoners met een zorgvraag goed zoals het verwoord is. Hij adviseert hierbij 
wel te zorgen voor continuering van het personeelsbestand. Men moet niet willen dat personeel hier 
tijdelijk werkt en maar in- en uitvliegt maar juist vast hier werkt, zodat ze bekend zijn met de cases, de 
mensen, het verleden van de mensen en de werkwijze die hier wordt gehanteerd. 
Nog een voorbeeld van vaagheid. Ondernemers in Oldebroek worden bijna niet genoemd, slechts 
onder economie staat dat ze belangrijk zijn en dat ze worden gestimuleerd en gefaciliteerd in hun 
ondernemerschap. Maar wat betekent dat. Wordt de vrachtwagenparkeerplaats gesponsord, of wordt 
er een vestigingspremie voor H2O in het vooruitzicht gesteld? Als het deze kant op gaat, vindt men het 
CDA niet aan zijn zijde. Dat men het ondernemersklimaat wil verbeteren door het bieden van een 
aantrekkelijk vestigingsklimaat voor bedrijven is prima, maar hoe.  
Het CDA denkt ook dat het goed zou zijn voortvarend met de plannen voor woningbouw aan de slag te 
gaan, vooral in de kleine kernen want daar is echt behoefte aan woningbouw voor de eigen jeugd. 
Realisatie van woningbouw op alleen inbreidingslocaties lijkt hem daar niet genoeg.  
 
Oldebroek heeft een mooi unicum. Het CDA zit niet in het college maar er is wel een wethouder van 
het CDA. Prachtig dat ABO eindelijk doorheeft welke richting men in feite op moet gaan. Goed gedaan, 
maar of het een logische keuze is in de ogen van de kiezer? Mooi in ieder geval wel dat hun 
wethouder in de gemeente Oldebroek wil gaan wonen. Uitermate jammer, en zorgelijk, vindt de 
fractie het dan ook dat de wethouder van de SGP nu al aangeeft niet in deze gemeente te willen gaan 
wonen. Het CDA respecteert compleet zijn redenen hiervoor, maar dan moet men er niet voor kiezen 
om wethouder te worden in deze gemeente. 
Een opmerking naar de PvdA, die onlangs in een column de oppositie verkleinde tot alleen de VVD en 
de PvdA. Ten eerste is het niet slim om het CDA daarbuiten te houden, want dan blijft er helemaal 
geen oppositie over. Ten tweede kan men het ook anders zien. Er is nu een wethouder van CDA-huize 
gekozen door ABO. Dus ABO komt bij de oppositie?!  
De fractie zal de komende tijd zeker oppositie blijven voeren op de manier die men van het CDA 
gewend is. Positief over zaken als het kan en meedenkend kritisch als de fractie vindt dat zaken anders 
moeten. Hij wenst allen in de komende periode Gods zegen toe. 
 
De heer DOORNWAARD (SGP) vindt dat de inzet van de informateur en formateur de heer Koelewijn 
niet ongenoemd gelaten mag worden als het gaat over de voorliggende bestuursovereenkomst. Hij 
dankt de heer Koelewijn voor zijn manier van formeren die men als SGP zeker waardeert. Daarbij ook 
dank aan de ambtelijke ondersteuning, met name de heer Van der Geijn en de heer Goedhart. 
Daarnaast wil hij de coalitiepartners bedanken voor hun opstelling tijdens de onderhandelingen. De 
SGP heeft het proces positief ervaren. Wat de SGP betreft was en is er sprake van wederzijds 
vertrouwen. Dat dit proces enigszins anders ging dan vooraf gedacht, laat duidelijk de opstelling van 
de coalitiepartners zien. Door eerst alle fracties vijf thema’s op tafel te laten leggen, is er voor elke 
partij de gelegenheid geweest om mee te doen en een inbreng te hebben in deze overeenkomst. Dat 
laat zien hoe de coalitie wil opereren, niet als coalitie versus oppositie maar in gezamenlijkheid het 
goede voor de inwoners van Oldebroek te zoeken. Dat daarbij wel eens meningsverschillen zijn hoort 
erbij, maar een gezamenlijk doel geeft wel verbinding. Als er in deze tijd verbinding wordt gevraagd 
van de inwoners door Oldebroek voor Mekaar, dan is het ook wenselijk dat men als raad en bestuur 
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van deze gemeente die verbinding laat zien. Met elkaar voor een duurzaam Oldebroek. De 
overeenkomst is niet dichtgetimmerd maar op hoofdlijnen en geeft alle ruimte om te anticiperen op 
nieuwe, actuele ontwikkelingen.  
Men doet het blijkbaar nooit goed, want het CDA ziet al te weinig ambitie. Het zal wel duidelijk zijn dat 
de SGP met deze overeenkomst tevreden is. Hij dacht hiermee alles wel te hebben gezegd want de 
rest staat er in. Hij is blij toch verder te zijn gegaan en een aantal ambities per thema te hebben 
opgeschreven. 
 
Met elkaar betekent een gemeente waarin iedereen meedoet. De thema’s die in de overeenkomst 
genoemd zijn, zullen niet verrassend zijn. Dat kan worden gezien als een hoofdlijn en geen ambitie, 
maar hij denkt dat per thema Oldebroek voor Mekaar heel concreet benoemd is. Het bestuur naast de 
inwoners en samen met inwoners inhoud geven. 
Het thema Bestuurlijke Omgeving laat duidelijk de keuze van de gemeente Oldebroek zien, een 
netwerksamenwerking met Elburg en Nunspeet borgen, uitbouwen en versterken. Het gaat om een 
goed geregisseerde netwerksamenwerking, zodat men de inwoners, bedrijven, instellingen en 
organisaties zo optimaal mogelijk van dienst is. Concreter kan het bijna niet worden geformuleerd. 
Het thema Sociaal Domein kent de nodige ambities. De zachte landing heeft plaatsgevonden, nu 
verder. Dat vraagt keuzes en die worden ook gemaakt. Belangrijk uitgangspunt is dat de zorg en 
ondersteuning beschikbaar moeten zijn voor inwoners in kwetsbare omstandigheden, en er wordt 
gekozen voor preventie; heel concreet. Als een inwoner een zorgvraag heeft, dan wil men hem of haar 
zo snel mogelijk helpen met één aanspreekpunt, waarbij keuzevrijheid het uitgangspunt is. Daarnaast 
wordt gekozen voor ondersteuning van vrijwilligers en mantelzorgers. Op dit onderdeel is geld de 
grote uitdaging. Er worden interventies ingezet en dat zal resultaat moeten opleveren. 
Het thema Wonen laat zien dat er ingespeeld wordt op actuele ontwikkelingen. De rol van de 
woningcorporaties daarin is duidelijk omschreven.  
Het thema Duurzaamheid spreekt van een duidelijke ambitie. Duurzaamheid kan evenwel niet tegen 
elke prijs worden gerealiseerd. Stimulering en facilitering vanuit de overheid zijn erg belangrijk. Een 
concreter voorbeeld daarvan is afval; er moet wat gebeuren, maar het is een cultuurverandering en 
dat vraagt tijd en de juiste maatregelen op het juiste moment.  
Het thema Leefbare Woonkernen en Buitengebied laat zien dat de coalitie de fysieke ruimte belangrijk 
vindt. Het is belangrijk de kwaliteit van deze gemeente te borgen en dat geldt ook voor de rust.  
Het thema Veiligheid heeft een logische plek in de overeenkomst. Met name het foute gebruik van 
middelen geeft zorgen. Het is dan ook goed om het misbruik ervan en de handel te onderzoeken. 
Het thema Verkeer en Bereikbaarheid is een lokaal aangelegen punt als het gaat om de omgeving als 
ook de veiligheid.  
Het thema Economie is kort maar dat zegt niets over het belang ervan. Scheidend wethouder 
Westerbroek adviseerde al in zijn afscheidswoord om de ondernemers te waarderen. Dit staat nu op 
papier. Hij verwacht dat het college hier verder invulling aan geeft. 
Het thema Financiën sluit het geheel. Zoals het nu lijkt, komen er forse structurele tekorten en dat kan 
niet met incidentele gelden worden opgevuld. Het vraagt om alertheid en die kan van de SGP 
verwacht worden. Het is te vroeg om nu al te beginnen over bezuinigen. De inkomsten zijn te onzeker 
op dit moment om dergelijke ingrijpende keuzes te maken.  
Al met al een overeenkomst waar de SGP vol overtuiging haar handtekening onder gezet heeft. De 
fractie zal op een consistente en betrouwbare wijze de verantwoordelijkheid op zich nemen om met 
elkaar voor een duurzaam Oldebroek te gaan. De fractie wil met alle partijen op een constructieve 
manier samenwerken. Daarbij gaat het de fractie om een zo breed mogelijk draagvlak. De SGP wil in 
afhankelijkheid van Gods zegen samen met college, raad en samenleving zorgvuldig werken aan een 
duurzaam Oldebroek. 
 
De heer DOKTER (PvdA) vindt dat nu, 85 dagen na de verkiezingen van 21 maart, de aandacht en de 
bestuurskracht weer gericht kunnen worden op de samenleving. De politiek heeft voldoende tijd voor 
zichzelf genomen en veel met elkaar en over zichzelf gesproken, dus wat de PvdA betreft: aan de slag.  
 
Over de voorgestelde wethouders vanavond het volgende. Mevrouw Vos namens de ChristenUnie is 
een bekende, een gedreven en inmiddels ervaren kracht en enthousiaste vrouw op sociaal 
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domeindossiers, met de ambitie om ditmaal ook de economie erbij te gaan doen. Mensen aan het 
werk helpen, dat is een ambitie waar de PvdA-fractie net zoveel zin in heeft.  
De naar eigen zeggen enige, echte, volwaardige lokale partij van Oldebroek, ABO, heeft de CDA-
lijsttrekker uit Breda aangetrokken om ABO-wethouder te worden in Oldebroek. De heer Bergkamp 
meldt in de media zin te hebben in Oldebroek. Dat komt prachtig uit, want dat heeft de PvdA ook. De 
heer Bergkamp meldt erbij dat op zondag de boel hermetisch dicht moet blijven in Oldebroek. Dit 
standpunt kende hij nog niet van ABO. 
 
De SGP trok de verkiezingen in met het credo: Vanuit de kern. Dat credo geldt blijkbaar als opdracht 
voor de samenleving en niet voor de intrinsieke houding van de SGP zelf, want ook kandidaat de heer 
Engberts is van buiten de gemeente aangetrokken en geeft bij voorbaat aan niet in Oldebroek te 
willen gaan wonen en dus geen ingezetene te worden. Voor twee kandidaat-wethouders wordt de 
gemeenteraad vanavond gevraagd om voor de periode van één jaar ontheffing te verlenen voor het 
vereiste van ingezetenschap. ABO-kandidaat de heer Bergkamp is drukdoende om huisvesting in de 
gemeente Oldebroek te vinden en zich in Oldebroek te laten inschrijven. De heer Engberts gaat dat 
om hem moverende reden niet doen. Een volstrekt persoonlijke keuze, net zo’n persoonlijke keuze als 
bewust solliciteren op de functie van lokaal bestuurder in de gemeente Oldebroek. De PvdA zal dat om 
zijn moverende redenen niet steunen, in de wetenschap dat het ontheffingsverzoek niet om een 
wachttijd voor verhuizen gaat maar om vier jaar, dus permanent in Vriezenveen te blijven wonen. De 
PvdA is van mening dat een lokaal bestuurder intrinsiek onderdeel van de lokale samenleving moet 
willen uitmaken welke hij vertegenwoordigt en dient, ook als locoburgemeester inzake Openbare 
Orde en Veiligheid; zeker in een tijd dat de overheid verwacht dat inwoners meer 
verantwoordelijkheid en initiatieven moeten nemen voor lokale plannen, de eigen wijk en alle 
mogelijke mantelzorgtaken. Samenleving en openbaar bestuur dicht bij elkaar, dat is Oldebroek voor 
Mekaar. De privékeuzes en argumenten van de SGP-wethouder respecteert de PvdA overigens 
volkomen, laat dat volstrekt helder zijn. De bedenkingen zijn dus volstrekt niet op de man noch diens 
privékeuzes gericht, maar expliciet op de lokale bestuurdersrol waarop bewust gesolliciteerd wordt. 
Een rol waar naar de mening van de PvdA bij hoort dat men in die gemeente woont. Het gaat om een 
fulltime rol in het openbaar bestuur van Oldebroek. Voor een nieuwe wethouder geldt altijd een leer- 
en inwerkperiode. De ambitie om de opgedane ervaring mogelijk nog een volgende periode te 
vervullen, maakt een eerste periode een goede investering voor de te dienen samenleving. Dat zou 
dan inhouden acht jaar niet in Oldebroek willen wonen, of hooguit voor een paar jaar ambitie hebben 
met de kans op vertrek met een wachtgeldregeling in de rug.  
 
Er ligt een bestuursakkoord en daar heeft de raad flink over meegesproken. Dat was een mooi proces, 
en ook een nuttig proces en typisch Oldebroeks om het vooral met elkaar te doen. Vanavond wordt er 
een college benoemd. De fractie wenst het nieuwe college heel veel succes voor de samenleving van 
Oldebroek toe. De mooie, landelijke gemeente met vele sociaal-betrokken inwoners, een breed actief 
verenigingsleven, hoge sportiviteit, vele vrijwilligers, ambitieuze en betrokken ondernemers, fijne 
dorpen en een prachtig divers buitengebied. Laat men na 85 dagen bestuurlijke luwte en afwachten, 
de schouders weer volop onder de samenleving zetten. Dat lijkt de PvdA de allerbeste invulling van de 
taak, rol en verantwoordelijkheden van de raad.  
 
De heer BOER (ABO) dankt allereerst de heren Koelewijn, Van der Geijn en Goedhart voor de hulp bij 
het in elkaar zetten van de bestuursovereenkomst. Wat voorligt is een mooie brochure, de 
bestuursovereenkomst, met input van alle fracties tot stand gekomen. Het zijn mooie woorden die 
aan het papier zijn toevertrouwd, maar uiteindelijk zal men als raad en college hieraan uitvoering 
moeten geven. En is het de bedoeling dat de inwoners weten wat men voor ogen heeft voor de 
komende vier jaar. Duurzaamheid staat hoog in het vaandel. Uiteraard moet het wel betaalbaar zijn en 
daar wordt naar gestreefd. Samen met de organisatie van dit huis wordt gezocht naar gepaste 
oplossingen om dit akkoord te bereiken. Het sociaal domein met als speerpunten de zorg en 
ondersteuning heeft natuurlijk de aandacht en zowel de jeugd als de ouderen wil men hier niet tekort 
in doen. Men zal het met elkaar moeten doen om dit waar te maken, dus Oldebroek voor Mekaar. 
Veel punten, van zowel ABO als de andere fracties, zijn keurig doorlopen en waar mogelijk op 
hoofdlijnen omschreven in deze bestuursovereenkomst. ABO ziet de komende jaren met vertrouwen 
tegemoet en wenst het college en de ambtelijke organisatie veel wijsheid toe in de te volgen 
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procedures en de te nemen besluiten, die waar nodig door de raad zijn bij te schaven of aan te 
passen.  
Veel aandacht voor de woonwensen in de verschillende kernen van deze gemeente is opgenomen in 
de afspraken, waar men vooral de jeugd zeker niet wil vergeten. Ook de vliegroutes over de kernen 
Wezep en Hattemerbroek hebben de aandacht, evenals de geluidhinder van de steeds drukker 
wordende A28 en de nieuw te realiseren afslag bij het H2O-bedrijventerrein. Samen wil men een 
leefbare en veilige woonomgeving in de hele gemeente. ABO heeft de intentie om hier met volledige 
inzet aan bij te dragen.  
Kandidaat-wethouder de heer Bergkamp heeft een mooie portefeuille, waar hij dicht bij de 
samenleving de doelstellingen kan verwezenlijken. Hij zal het college versterken waar nodig met zijn 
jarenlange ervaring. De fractie wenst iedereen veel wijsheid en gezondheid toe om deze mooie taak 
voor de inwoners te volbrengen. Het CDA zal hem zeker met het nodige respect behandelen. 
Misschien voelen ze zich toch een beetje betrokken bij deze coalitie. 
 
De heer KEMP (VVD) dankt de initiatiefnemers voor het debat van 5 april, waarbij met de 
coalitievormende partijen een aantal thema’s kon worden meegegeven die de VVD belangrijk vond. 
De fractie is blij met een bestuursovereenkomst op hoofdlijnen, met name de uitspraak dat ook goed 
geluisterd gaat worden naar de oppositiepartijen. 
Met de blik vooruit ligt er een bestuursakkoord van het nieuwe college van ChristenUnie, SGP en ABO, 
met als titel ‘Met elkaar voor een duurzaam Oldebroek’. Volgens de VVD een beetje vaag want wat is 
duurzaam. Er staat: dat is een gemeente waarin iedereen meetelt en meedoet, met respect omgaan 
en zorg en aandacht voor elkaar hebben, ruimte voor initiatieven. Ook vindt men leefbaarheid 
belangrijk en als laatste wordt verwezen naar de Routekaart en het uitvoeringsprogramma 
Klimaatneutraal Oldebroek. Een beetje vaag dus, maar noem het hoofdlijnen. 
In het akkoord is geschreven dat men meer in gesprek wil met de samenleving. Daarbij worden als 
voorbeeld de raadsgesprekken genoemd. Mogelijk heeft hij iets gemist, maar volgens de VVD is de 
raad daar al een heel tijdje mee bezig. Wel vernieuwend is de uitspraak dat men de regio Zwolle heel 
belangrijk vindt als het gaat om economie, arbeidsmarkt en onderwijs. Dat intensere samenwerking in 
dit verband een hogere bijdrage en stevigere participatie vergt, ligt voor de hand. De voordelen zullen 
zeker toenemen, denkt de VVD. Hoewel de fractie de cluster zorg om onbegrijpelijke reden hier mist, 
prijst hij de coalitie dat men de bereikbaarheid A28 wel de nodige aandacht geeft.  
Er wordt al geanticipeerd op het afscheid van Harderwijk op de belangrijke issues in SNV-verband met 
betrekking tot economie en strategie, ook al hoort SNV-account Lelystad Airport in theorie nog bij 
Harderwijk. Hoewel Oldebroek er weinig tot niets van heeft vernomen en zij de blik definitief op 
Amersfoort hebben gericht, zal Oldebroek dit zelf in deze periode stevig ter hand moeten nemen. Een 
compliment aan het vorige college en alle raadsfracties die met, zoals de VVD het zegt, buik in en 
borst vooruit de Oldebroekse luchtruimbelangen stevig samen hebben verdedigd, zonder hulp van 
Harderwijk. Wat de VVD betreft is de samenwerking in SNV-verband aflopend. De fractie ziet de 
komende periode kansen voor een zeer sterke, hard groeiende economische regio Zwolle. 
In het akkoord staat dat er veel aandacht is voor het sociaal domein. Veel onderwerpen vallen 
hieronder, waardoor nu al wordt gewezen op de verhouding ambitie en bemensing; uitbreiding in 
personeel ligt al voor de hand. Gezien de financiële effecten zal de VVD zeer zeker een vinger aan de 
pols houden, aangezien de fractie verder geen plannen heeft gezien. 
Uitgaven bij Jeugdzorg wil het nieuwe college in de hand houden door interventies in te zetten. Dit 
laatste wordt ook benoemd bij de financiënparagraaf. Interventies, dat is de oplossing, maar vaag. 
De woonparagraaf is voortzetting van het huidige beleid, in combinatie met startersleningen en 
duurzaamheidsleningen. Oldebroek kent ook de blijverslening, een mooi instrument dat de gemeente 
in feite niets kost. Niettemin wil de VVD wijzen op nieuwe kansen in deze markt. Er bestaan zelfs al 
mogelijkheden voor mensen die al hun geld in hun stenen hebben zitten, terwijl ze werkelijk in hun 
portemonnee alleen AOW en misschien een klein pensioen hebben. De VVD vraagt daar aandacht 
voor en zal als het college dat zelf niet doet, met voorstellen komen. 
Ook duurzaamheid heeft prioriteit in het bestuursakkoord. Hij leest dat na het afvalbeleidsdebacle van 
de afgelopen periode, het college nu wel wil luisteren naar de ingebrachte ideeën en wel naar 
bronscheiding wil kijken. Jammer dat het college nogmaals onderzoek wil doen met Elburg en 
Nunspeet naar een afvalbrengstation terwijl Oldebroek een goed functionerende faciliteit heeft. Daar 
is echt NEO niet voor nodig. 
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De VVD is blij dat zijn aanbevelingen aangaande het buitengebied en de integrale veiligheid serieus 
zijn genomen; met name de inzet van BOA’s is belangrijk. 
Als laatste het thema Verkeer. Er staat heel veel op stapel, met name in de omgeving van de A28.  
Maatregelen zullen zeker genomen moeten worden, maar gezien de bemoeienis van Rijk en provincie, 
zullen zij ook een stuk verantwoording moeten nemen, oftewel financieel bijdragen. Daarom is timing 
belangrijk en wil de VVD koersen op lange-termijnoplossingen en niet gaan voor korte-termijn-
succesjes. Die klinken sympathiek, maar de kosten zijn hoog en het effect zal mogelijk snel worden 
ingehaald door nieuwe ontwikkelingen. 
De VVD moet het hiermee doen, maar zal haar verantwoordelijkheid nemen en hopen op een goede 
samenwerking voor de komende periode.  
 
Er wordt straks overgegaan tot de benoeming van drie wethouders. Eén wethouder kent men al, 
wethouder Vos. Daar zal de VVD nu niets over zeggen. De twee nieuwe wethouders zijn van buiten, 
maar het past natuurlijk wel bij de verbouwing van het gemeentehuis. In het gebouw liggen namelijk 
nog heel veel ruiten eruit en is er genoeg ruimte voor frisse wind, dus is de VVD blij met wethouders 
van buiten. Nieuwe gezichten, mogelijk nieuwe inzichten, frisse ideeën en een open, transparante 
houding. Daar hoopt de fractie op. Het is wel verrassend dat twee zo grote fracties geen talent uit 
eigen lokale gelederen konden ophoesten. Als er dan een wethouder is die uit Breda komt, die het ene 
militaire bolwerk inruilt voor een ander militair bolwerk, dan zou het goed zijn dat deze wethouder, 
gezien het feit dat hij van discipline lijkt te houden, de portefeuille Veiligheid op zich neemt. En dat hij 
laatst nog fractievoorzitter van het CDA was en nu voor ABO aantreedt als wethouder, geeft wat de 
VVD betreft aan dat hij ontzettend flexibel is. Daarom zijn de verwachtingen van de VVD hoog 
gespannen, wenst de fractie hem veel succes toe, met name bij het zoeken naar de juiste woonruimte 
in Oldebroek. 
De derde wethouder komt uit Twenterand, Vriezenveen. Er is een overeenkomst met Oldebroek. 
Beide gemeenten hebben meerdere kernen. Er is één groot verschil. In Twenterand heeft de SGP één 
zetel, in Oldebroek vier. En dan toch een wethouder van buiten; onbegrijpelijk. Dat deze wethouder 
Wezep al kent, is een plus. Hij heeft namelijk in 1991 hier gewoond, als dienstplichtig sergeant bij een 
geniegroep op de Margrietkazerne. Dat hij hier niet gaat wonen, kan op twee manieren worden 
opgevat. Hij kent Wezep al, de rest mag men zelf invullen. 
Tot slot. De verwachtingen ten aanzien van het nieuwe college zijn bij de VVD hooggespannen. Hij 
wenst het college heel veel succes toe. 
 
Tweede termijn 
 
De heer RUITENBERG (ChristenUnie) reageert op de inbreng van enkele fracties. Allereerst het CDA. 
Met elkaar is besloten om de bestuursovereenkomst op hoofdlijnen te houden, en dan is het vaag?! 
Hij is teleurgesteld in de bijdrage van het CDA. Hij dacht in het CDA een collegiale partij te vinden, ook 
voor de komende periode. De uitgestoken hand in de raadsbijeenkomst op 5 april heeft hij als 
constructief ervaren. Dan noemt het CDA: weliswaar met een gelimiteerd aantal woorden. Daarover 
had men samen op voorhand overeenstemming bereikt. Hij hoopt dat het eenmalig is vanavond en 
dat het CDA bijdraait. Er is een hand uitgestoken, er is een bestuursakkoord gemaakt op hoofdlijnen 
en met de raad, ook met het CDA, wil men de voorstellen van het college gaan beoordelen. Dat is 
duaal. Het college gaat aan de slag met inwoners, het komt met voorstellen en die worden hier 
raadsbreed besproken. Hij belooft de raad dat de ChristenUnie daar ook duaal in zal staan. De raad zal 
van de ChristenUnie best wel een keer een kritische houding richting het college gaan zien. Misschien 
is het CDA dan overtuigd van de werkelijke bedoeling van dit bestuursakkoord. Er is van te voren nog 
nagedacht om de bestuursovereenkomst te gaan voorleggen aan de samenleving. Dat is nadrukkelijk 
niet gedaan, omdat deze bestuursovereenkomst op hoofdlijnen in handen van het college is gegeven, 
en het college de opdracht is gegeven om met de samenleving en belanghebbenden in gesprek te 
gaan. Per onderwerp de samenleving betrekken, terugkomen naar de raad en dan een besluit nemen. 
Dat was naar zijn mening ook de intentie van de raad om op die manier de komende periode in te 
gaan. Als het CDA dat anders had gewild, had men dat van te voren moeten zeggen. Jammer dat het 
deze kant op is gegaan. Hij hoopt dat het CDA aan het eind van deze vier jaar zal zeggen: dat is toch 
een goede bestuursovereenkomst. Dan heeft hij meer respect voor de PvdA, die op dat punt niets zegt 
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en denkt: het komt wel. Dat de VVD het niet kan laten om iets te zeggen is hij gewend. Die 
speldenprikjes her en der kan hij wel hebben. 
 
De heer DOORNWAARD (SGP) kan zich aansluiten bij het gevoel dat de ChristenUnie zojuist naar voren 
bracht. Hij zal daar dan ook niet verder op ingaan. Inhoudelijk heeft hij aangegeven hoe de SGP daar in 
stond. Die constructieve samenwerking blijft de fractie ondanks de verhalen die hij hier hoort, ieder 
met zijn eigen waarheid, toch steeds aanbieden. Dat is de basis van waaruit de SGP wil werken. 
De ChristenUnie gaf aan meer respect te hebben voor de PvdA die niets over de inhoud zegt. Maar die 
fractie maakt wel een opmerking over de wethouder en de manier waarop de keuzes zijn gemaakt. 
Gezegd wordt: dan moet men niet als wethouder gaan solliciteren. Misschien moet hij de PvdA nog 
eens op een ander moment inwijden in hoe de SGP een bepaalde wethouder kiest. Hij zou de PvdA 
aanraden om even de notulen na te lezen. Twee keer is de discussie hier al aan de orde geweest over 
een wethouder ten aanzien van het woonplaatsvereiste. Daarin heeft hij elke keer heel transparant 
neergezet hoe de SGP daarin stond. De fractie heeft de voorkeur gehad om iemand te zoeken die 
ingezetene is in de gemeente, iemand die hier wil wonen, maar op een bepaald moment moet er een 
afweging worden gemaakt. Voor de SGP gaat het dan om inhoud en om kwaliteit. Om nu al te 
oordelen op basis van het feit dat iemand aangeeft om moverende reden dat niet te doen en het dan 
als afgeschreven te beschouwen, vindt de SGP jammer. De fractie zou ook daarin graag die 
constructieve houding willen zien. De SGP denkt dat deze keus het goede is, ook voor de inwoners van 
Oldebroek. Na vier jaar mag men de balans opmaken. 
 
B. VOORDRACHT, STEMMING, BENOEMING EN BEËDIGING WETHOUDERS; 
 
De VOORZITTER vormt een commissie ter stemopneming. De heer Evink (ABO) en mevrouw Van der 
Veen (CDA) worden gevraagd als lid en de heer Ruitenberg (ChristenUnie) als voorzitter van deze 
commissie. Vervolgens geeft hij de gelegenheid om de kandidaten voor te dragen. 
 
De heer RUITENBERG (ChristenUnie) draagt mevrouw Vos-Van de Weg voor als kandidaat-wethouder 
voor de ChristenUnie. De raad heeft de afgelopen vier jaar gezien hoe mevrouw Vos gefunctioneerd 
heeft als wethouder. De fractie is heel blij dat mevrouw Vos bereid is gevonden om een nieuwe 
periode aan te gaan. Hij wenst haar daarbij van harte Gods zegen toe. 
 
De heer DOORNWAARD (SGP) wil de heer Engberts vanuit Vriezenveen voordragen als kandidaat-
wethouder voor de SGP. 
 
De heer BOER (ABO) wil de heer Bergkamp voordragen als kandidaat-wethouder voor ABO. De fractie 
hoopt dat hij een heel goede periode mag meemaken in deze coalitie. 
 
De VOORZITTER meldt dat ten aanzien van de genoemde wethouderskandidaten door een 
onafhankelijk bureau, te weten Necker van Naem, een integriteitsscan is gemaakt. Het presidium 
heeft daarvan kennis genomen, heeft met de drie kandidaten gesproken en is tot de conclusie 
gekomen dat er geen beletselen zijn om deze kandidaten te benoemen. 
 
Schorsing in verband met de schriftelijke stemming 
 
De VOORZITTER geeft de partijen de gelegenheid om een stemverklaring af te geven. Hij constateert 
dat hieraan geen behoefte is. Vervolgens geeft hij de voorzitter van de commissie ter stemopneming 
het woord om de uitslag van de stemming bekend te maken. 
 
De heer RUITENBERG (ChristenUnie) deelt de uitslag mee. Mevrouw Vos 19 stemmen voor en 0 tegen. 
De heer Engberts 15 stemmen voor en 4 tegen. De heer Bergkamp 19 stemmen voor en 0 tegen. 
 
De VOORZITTER stelt vast dat de drie wethouders als zodanig zijn benoemd en dankt de commissie ter 
stemopneming. Hij vraagt de wethouderskandidaten naar voren te komen en de aanwezigen om voor 
zover mogelijk te gaan staan. Op zijn vraag of de kandidaten hun benoeming aanvaarden, wordt 
positief geantwoord. Daarna leest hij de tekst van de eed voor. 
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“Ik zweer dat ik, om tot wethouder benoemd te worden, rechtstreeks noch middellijk, onder welke 
naam of voorwendsel ook, enige gift of gunst heb gegeven of beloofd. 
Ik zweer dat ik, om iets in dit ambt te doen of te laten, rechtstreeks noch middellijk enig geschenk of 
enige belofte heb aangenomen of zal aannemen. 
Ik zweer dat ik getrouw zal zijn aan de Grondwet, dat ik de wetten zal nakomen en dat ik mijn plichten 
als wethouder naar eer en geweten zal vervullen.” 
 
Mevrouw VOS: Zo waarlijk helpe mij God almachtig! 
 
De heer ENGBERTS: Zo waarlijk helpe mij God almachtig! 
 
De heer BERGKAMP: Zo waarlijk helpe mij God almachtig! 
 
De VOORZITTER feliciteert mede namens de gemeenteraad de wethouders van harte met hun 
benoeming en richt enkele woorden tot hen. Daarbij wenst hij de heren Engberts en Bergkamp toe dat 
zij snel in de gemeenschap van Oldebroek zullen thuisraken. Hij wenst de wethouders veel plezier bij 
de uitoefening van dit ambt en veel wijsheid toe en hoopt dat men met elkaar onder Gods zegen 
goede jaren van samenwerking tegemoet mag gaan. 
 
C. TOESPRAKEN NIEUWE WETHOUDERS. 
 
Wethouder VOS refereert aan de eed: Zo waarlijk helpe mij God almachtig. Ze kan zich geen betere 
basis indenken voor een nieuwe periode als wethouder. Zij is dankbaar dat de raad haar weer het 
vertrouwen geeft om met belangrijke zaken en taken in de gemeente Oldebroek aan de slag te gaan. 
De portefeuilleverdeling is grotendeels bekend. De raad weet dan ook dat zij verder mag bouwen aan 
het sociaal domein en onderwijs; twee grote en belangrijke zaken die haar na aan het hart liggen. De 
afgelopen jaren zijn er stappen gezet, maar er is nog veel te doen. Zij noemt daarbij dat het onderzoek 
van de GGD concludeert, dat in deze gemeente één op de drie kinderen kans loopt op psychosociale 
problematiek. Zij vindt, en ze weet de raad met haar, dat kinderen een betere basis verdienen en daar 
zet zij zich graag de komende periode weer volledig voor in. 
Nieuw in haar portefeuille zijn de lokale economie en het arbeidsmarktbeleid. Dat lijkt een bijzondere 
combinatie maar dat is het niet, want enerzijds is er de roep van werkgevers uit veel branches om 
goed en meer personeel, anderzijds is er een grote groep van mensen die niet kan meedoen, of nóg 
niet kan meedoen op de arbeidsmarkt. Dat is voor haar twee keer een ‘cry for help’ waarvan werk 
moet worden gemaakt. Samen met partners als het UWV, werkgevers, scholen wordt geprobeerd 
deze mismatch kleiner te maken. Dat is een belangrijke regionale opgave waar in Zwolle veel wordt 
samengewerkt en men als gemeente Oldebroek mag meedenken en meedoen. Daarvan kunnen lokale 
ondernemers en inwoners van Oldebroek meeprofiteren en daar doet zij het voor.  
Het is een heel mooie portefeuille die zij graag aangenomen heeft en waarvoor zij zich weer volledig 
zal inzetten. Uit ervaring weet zij dat er veel kundige ambtenaren zijn die het college ondersteunen en 
die zij daarvoor op voorhand wil bedanken. Ook zijn er veel inwoners die werk maken van Oldebroek 
voor Mekaar en zich volledig inzetten en soms wegcijferen voor een ander. Dank daarvoor. Bovenal 
heeft zij ervaren dat ze mag rekenen op de kracht van God. Op die basis durft zij de nieuwe periode in 
te gaan. 
 
Wethouder ENGBERTS geeft aan dat onder andere door de bestuurderservaring op het gebied van 
ruimtelijke ordening en de affiniteit met het buitengebied, de SGP Oldebroek hem heeft voorgedragen 
als kandidaat-wethouder voor de komende bestuursperiode. In die hoedanigheid is hij dan ook 
benoemd, waarvoor dank. Hij zegt toe alle mogelijke inspanning te zullen verrichten om de 
gemeenschap in volle breedte te dienen; daar horen ook piketdiensten bij. Dat zal hij ook doen door 
op andere gelegenheden hier aanwezig te zijn als mens onder de mensen van deze mooie 
samenleving. Uitvoering geven aan Oldebroek voor Mekaar past bij zijn profiel. 
Als wethouder krijgt hij de portefeuilles Ruimtelijk Domein en Bedrijfsvoering. Hij heeft al even kunnen 
ruiken aan initiatieven die uitgewerkt of nog ontwikkeld worden. Zijn ambitie is om die plannen te 
laten doorontwikkelen voor een evenwichtig aanbod van woningen en bedrijvigheid, samen met de 
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raad, de inwoners, de woningstichtingen, de ontwikkelaars en aannemers. Een goede leefomgeving 
waarin wonen, werken, natuur en vrije tijd in balans en toekomstbestendig zijn. De volle aandacht 
voor een vitaal platteland is ook wezenlijk en daarbij gaan duurzaamheid, asbestsaneringen, ‘rood 
voor rood’ hand in hand. Er is heel veel te doen in deze gemeente. Ten aanzien van financiën zijn er 
een aantal lastige hobbels te nemen, zoals het grote tekort op Jeugd en de afschaffing van de 
precarioheffingen. Hoe dit op te lossen met een sluitende meerjarenbegroting; samen zal men een 
pad moeten uitstippelen, de juiste weg zoeken. Het gaat om een duurzame oplossing van problemen 
en het benutten van kansen. Samen met de raad hoopt hij hier een goede, intensieve en succesvolle 
tijd te hebben. 
 
Wethouder BERGKAMP dankt de raad voor het in hem gestelde vertrouwen. Fijn om met elkaar voor 
een opdracht te staan. Wat hem betreft gaat men dit programma met ambitie inhoud geven en 
invullen, samen met de bewoners, de bedrijven, de maatschappelijke organisaties en de raad. Hij 
verheugt zich heel erg op de samenwerking met de raad en ook met de medewerkers van de 
gemeente. Samen aan de slag voor een nog beter, mooier Oldebroek. Zijn mooie, brede portefeuille 
biedt allerlei kansen om met elkaar de stappen te zetten die noodzakelijk worden geacht, om 
aanwezig te zijn in de maatschappij. Dat vindt hij een van de fijne elementen van het wethouderschap, 
samen aan de slag, luisteren, goed kijken hoe je kan helpen, af en toe ook even nee zeggen als iets 
niet kan maar meedenken in een alternatief. Hij kijkt heel erg uit naar de samenwerking met college 
en raad. 
 
De VOORZITTER dankt de wethouders voor hun woorden. Hij wenst hen in hun ambt als wethouder 
nogmaals veel wijsheid en succes en zeker ook plezier toe samen met de raad, samen met de 
inwoners in het belang van de gemeenschap van Oldebroek.  
 
04. SLUITING. 
 
De VOORZITTER gaat voor in dankgebed en sluit de vergadering om 21.00 uur. 
 
 
Aldus goedgekeurd en vastgesteld in de openbare vergadering 
van de gemeenteraad van Oldebroek op 12 juli 2018. 
 
 
      , voorzitter J.F. Snijder-Hazelhoff, 
 
 
      , griffier J. Tabak. 
 


